
UJ rendszer 
a szegedi kenyéradcigelásnál 

22 helyett 25 deka a napi fejadag — Szeged gabona-
és zsirellátása biztosítva van 

(A Délmagyar ország munkatár-
tától) Hétfőn délelőtt a szokásos 
hételeji közellátási értekerietet tar-
tották a városházán dr. Tükats Sán-
dor főispán elnökletével. Az értekez-
leten a különféle közellátási problé-
mákat vitatták meg, köztük a ke-
nyér, fejadagjának új megállapítá-
sát. A rendelkezés értelmében most 
már Szeged is belekapcsolódik az 
általános országos érvényű rend-
szerbe, amely szerint 

a napi kenyérfejadag az ed® 
digi 22 deka heiyett 25 deka 

lesz. 

korábbi rendelkezések kimon-
dották ugyan, hogy egyes tőrvény-
hatóságok a maguk hatáskörében 
megfelelő módon, a helyi viszo-
nyok szerint változtassanak a fej-
adagon, illetőleg a saját hatáskö-
rükben dönthetnek a kenyérjegy be-
vezetése, illetve a bevezetés elha-
lasztása fölöt t Ezek a korábbi ren-
delkezések azonban átmeneti jelle-
gűek voltak s kizárólag arra az idő-
re bírtak érvénnyel, míg a kormány 
országosan nem rendezi a kenyér-
6s lisztellátas kérdését s míg a 
számbavett készlet alapján meg nem 
határozza az egész országra szóló 
kenyérfejadagot s be nem vezetteti 
az egész ország területén a kenyér-
jegyet Ez most megtörtént s ezzel 
hatályát vesztették a korábbi ren-
delkezések. 

Az ú j intézkedések életbelépteté-
sére már meg is tették a szükséges 
lépéseket a közellátási értekezleten 
kialakult vélemény szerint 

Szeged gabonaellátása bizto-
sítva vau 

annak ellenére, hogy a városnak el 
kellett tekintenie annak a korábbi 
tervnek végrehajtásától, amely sze-
rint nagyobb mennyiségű gabona 
felvásárlásával, illetőleg tárolásá-
val biztosították volna a város ke-
nyérmagszükségletét. 

a gabonaszükséglet biztosítása 
mellett a zsírellátás problémáját is 
Igyekszik megoldani a város, hiva-
talos körök véleménye szerint eb-
ben a tekintetben is a legnagyobb 
biztonságban van a város. A serté-
sek „váltásos" hizlalásával 

sikerült megoldani a mindon-
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kor szükséges zsinnennyiség 
biztosítását. 

Ugyanakkor már jóelőre megtette 
a város vezetősége a szükséges lé-
péseket az illetékes minisztérium-

ban a hízók részére szükséges takar-
mánymennyiség beszerzése és lekö-
tése ügyében. a zsirügyben kedden 
Budapestre utazik a szegedi közel-

látási szervezet egyik vezető tagja 
s beraűtatja az árkormánybiztos-
ságnak a Szegedre vonatkozó sta-
tisztikát s az ellátás mértékét fel-
tüntető adatokat. Ugyanakkor a to-
vábbi intézkedések ügyében is bi-
zonyos útmutatások és Irányító ren-
delkezések életbeléptetését kéri a 
város. 

A két legfontosabb probléma? a 
kenyér- és zsirbiztosítás mellett ter-
mészetesen több más közellátási 
kérdés is szerepelt az értekezlet 
tárgysorozatán. A város a hntáro-. 
zatok értelmében jár el a közönség 
élelemmel és egyéb Cikkekkel való 
ellátása tekintetében. 
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Ti i törfftiQhatösdgi ntanáátaiKoí 
megszüntetett 

az Igazolóválasztmánii 
Dr. Toneiil Sándor elköllözíse miatt lemondott kisganiesi 

tagságáról 
(A Délmagyarország munkatár-

sától) Hétfőn délelőtt ülést tartott 
a törvényhatósági igazolóválaszt-
mány dr. Tukats Sándor főispán 
elnöklésével. Az ülést a vonatkozó 
belügyminiszteri rendelkezés értel-
mében megtett intézkedések előzték 
meg. a rendelkezés kimondotta, 
Hogy azoknak a törvényhatósági bi-

, zottsági tagoknak, akik az 1939. évi 
IV. t.C. 1. és 2. paragrafusának ha-
tálya alá esnek, származásukat há-
rom napön belül igazolniok kell a 
megfelelő iratok benyújtásával. Ki-
mondotta a rendelet, hogy a beje-
lentések megtörténte után az igazo-
lóválasztmány minden további el-
járás mellőzésével megszünteti a 
zsidónak számító törvényhatósági 
bizottsági tagok mandátumát. 

a rendelet kihirdetése után a vá-
ros megtette az intézkedéseket a 
zsidószármazású törvényhatósági bi-
zottsági tagok egyrésze benyújtotta 
az igazolást és a vonatkozó iratok 
átadásával eszközölte az előírt ren-
delkezést. Két törvényhatósági bi-
zottsági tag nem élt a bejelentés jo-
gával, hanem ehelyett benyújtotta ! 
lemóndólevelét dr. Tóth Béla he-
lyettes polgármesternek. a levélben 
bejelentették, hogy lemondanak tör-
vényhatósági bizottsági tagságuk-
ról. a többi zsidószármazású tör-
vényhatósági bizottsági tag iratait 
nyúj tot ta be. Mivel az igazolóvá-
lasztmány elé a mult péntekre tet-
vezett ülésen nem kerülhetett volna 
teljesen feldolgozott állapotban az 
ügy anyaga, ezért a választmány 
ülését hétfőre halasztották. 

1 a hétfői ülésen az igazoló választ-
mány 10 törvényhatósági tag man-
dátumának ügyével foglalkozott. A 
rendelkezés értelmében 10 törvény-
hatósági bizottsági tagnak meg-
szüntették a mandátumát, ö t bizott-
sági tagot igazolásra szólított fel 

a választmány, az öt tagnak meg-
határozott határidőn belül igazol-
nia kell, hogy a zsidótörvény hatá-
lya alá esik-e, vagy sem. Begavári 
Bacjc Bernát felsőházi tag a legkö-
zelebbi napokban benyújt ja igazolá-
sát, az okmányok értelmében válto-
zatlanul megtartja mandátumát és 
továbbra is tagja mar^d a törvény-
hatósági bizottságnak. 

Ezzel kapcsolatban említjük meg, 
hogy egyes szegedi és budapesti la-
pokban téves híradások láttak nap-
világot begavári Back Bernát felső-
házi tagságára vonatkozóan. Bármi 
legyen ugyanis az igazoló választ-
mány döntése: a fennálló törvények 
értelmében a törvényhatósági man-

dátum befolyásolja a felsőházi 
tagságot, tehát az igazolóválaszt-
mány döntése alapján meg is szfin-
ne a szegedi törvényhatósági man" 
dátum — bár erre az okmányok 
alapján nem kerül sor —, az ország 
felsőházának továbbra ís tagja ma-
rad begavári Back Bernát. Nincs 
tehát arról szó — mint ahogy éppen 
egyes szegedi és budapesti híradá-
sok tudni vélték —, hogy Back Ber-
nát helyett más kerülne a felsőház-
ba Szeged képviseletében. Back Ber-
nát emellett továbbra is tagja ma-
rad a törvényhatóságnak is 

Az igazolóválasztmauy hétfőn 10 
törvényhatósági bizottsági tagnak 
megszüntette a mandátumát, öt ta-
got pedig igazolásra szólított fel. 
Nem foglalkozott az igazolóválaszt-
mány a tanusítványos tagok ügyé-
vel, akiknek a vonatkozó belügymi-
niszteri rendelkezés értelmében nem 
kellett megtenni a bejelentést. a 
bétfői tárgyalás eredménye szerint 
három tauusítványos tag marad a 
város törvényhatósági bizottságá-
ban. Az igazolásra felszólított öt 
tag mandátumáról az igazolások be-
érkezése után a közeli napokban 
dönt az ú j ra összeülő igazolóvá-

lasztmány. 

Foglalkozott még az igazolóvá-
lasztmány dr, Tonelli Sándor beje-
lentésével. TonelJi Sándor levélben 
jelentette be a város vezetőségének, 
hogy Szegedről való ismeretes el-
költözése miatt kisgyűlési tagságá-
ról lemond, mert távol lévén Sze-
gedtől, nem tudna résztvenni a kis-
gyűlés munkájában. A lemondást 
az igazolóválasztmány tudomásul 
vette. 

Gyorsítják 
a városi hütőftáz építését, 
hogy a nyár elején megnyithassák az uj intéz-

ményt 
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(A Délmagyarorszdg munkatár-
sától) Két esztendővel ezelőtt elha-
tározta a város, hogy a közvágóhíd-
dal kapcsolatosan ú j hűtőházat 
építtet. Az építés még aránylag sze 
rencsés körülmények között kezdték 
meg: könnyebb volt az építési anya" 
gok beszerzése és biztosítása. Idő-
közben különféle nehézségek merül-
tek fel, amelyek hosszabb-rövidebb 
ideig hátráltatták a „városi húspi-
hentető", illetőleg az ú j városi hű-
tőház munkálatait. A nehézségek el-
lenére az építés — különösen az 
utóbbi hónapok alatt — meglehetős 
gyorsan haladt előre, úgy, hogy 
amint a tél elmúlik s ismét teljes 
erővel lehet majd folytatni az épí-
tést munkálatokat, már annyira 
előrehaladnak a külső építési és a 
belső berendezési munkával, hogy a 
nyár elején megnyitják a szegedi 
közvágóhídi új hűtőházat. 

As eddigi városi hűtőház 15 
tonna befogadóképességű, az ú j hű-
tőház méretekben éppen tízszeresen 
múlja ezt felül: kapacitása 150 ton-
na. A város ar ra gondol, hogy nem-
csak húst „pihentetnek" az ú j hűtő-
házban, hanem zöldséget, gyümöl-
csöt s általában minden helyi, or-

j szágos és külföldi exportcélra fel-

használandó élelmicikket és árut. 
Az építéssel éppen azért igyekszik 
a város minél hamarább végezni, 
hogy a nyár beköszöntésével azon-
nal megkezdhesse a működést az ú j 
hűtőház; ellenkező esetben ugyanis 
egész nyáron kihasználatlan lenne 
a hűtőház s megnyitásával, műkö-
désének' megkezdésével ismét várni 
kellene. 

Érdekes az ú j hűtőházzal és ? 
közvágóhíd működésével kapcsolat-
ban áttekinteni az üzem költségveté-
sét. a közvágóhídi személyi járan-
dóságok 27.957 pengőt tesznek ki. A 
régi közvágóhídi épületek karban-
tar tására 27.000 pengőt irányoztak 
elő. Emelkedett a villanyáram- é? 
tüzelőanyag beszerzésére fordított 
összeg is, az indokolás szerint azért, 
mert az ú j hűtőház felén!tőrével 
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